
Referat af bestyrelsesmøde Orø Lokalforum 

08. august 2024 kl. 17.00 – 19.00 hos Ib Ballisager 

Til stede: Simon Drost, Niels Fynbo, Pia Rune Harder, Ib Ballisager, Kirsten Flemming 

Nielsen 

 

1. Valg af ordstyrer og referent 

2. Godkendelse af dagsordenen 

3. Sket over sommeren 

a. Ladestandere 

b. Ø-Taxi 

4. Udvalg 

A. Færgekontaktudvalg 

B. Trampestiudvalg 

C. Grundvand arbejdsgruppe 

5. Kommende arbejdsopgaver 

6. Modtaget korrespondance 

7. Eventuelt 

 

1. Ib Ballisager blev valg som ordstyrer og Pia Harder som referent. 

 

2. Dagsordenen blev godkendt 

 

3. Sket over sommeren 

a.  Der er blevet opstillet ladestandere ved Orø Hallen. Kommunen havde også planer om      

at opstille ladestandere på havnen, men på grund af pladsmangel er der indgået aftale 

med kommunen om, at der ikke opstilles ladestandere på havnen. 

 

b. Vi har revurderet vores holdning til den dispensation fra taxiloven som Orø og nogle få 

andre småøer har fået. I lighed med Sammenslutningen af Danske Småøer mener vi , at 

der skal være en form for regulering f.eks. omkring forsikringsforhold og bilens stand. 

 

4. Udvalg 

a. Der har ikke været afholdt møde i Færgekontaktudvalget i den mellemliggende 

periode. 

 

b. Der har ikke været afholdt møde i Trampestiudvalget i den mellemliggende periode. 

 

c. Arbejdsgruppen har lavet høringssvar til Kommunens vandforsyningsplan 2024-

2033. Endvidere arbejder gruppen på at lave en containerudstilling på havnen i 

samarbejde med Orø Bådelaug i 2025. Udstillingens fokus vil bl.a. være 

ændringerne i fjordens biodiversitet på grund af udsivning af næringsstoffer, 



beskyttelse af vores grundvand for nedsivning af pesticider og nitrat, muligheden 

for at etablere grundvandspark på Orø mm. 

 

5. Kommende arbejdsopgaver 

 

• Der skal tages hul på planlægningen af en genforhandling af lægeordningen 

med Region Sjælland. 

• Evaluering af den nuværende ordning med Frans Ourøs lægepraksis. I den 

nuværende aftale er der mulighed for, at lægen kan være på Øen en halv- til en 

hel dage mere, hvis der er behov for det. 

• Direktøren for VAB har givet mundtlig lovning på yderligere ca. 20 nye boliger 

på Elnebjergvej. Det er vigtigt at holde den boldt i spil, så planerne ikke syltes. I 

den nærmeste fremtid holdes der et møde om de 20 nye boliger med deltagelse 

af Lars Quist (A), kommunaldirektøren, direktøren for VAB og Lokalforum. 

• Haveaffaldet på genbrugspladsen køres væk fra Øen. Vi vil arbejde for at FORS 

begynder at flise og kompostere haveaffaldet, i stedet for at bruge ressourcer 

på at køre det væk. 

 

6. Post  

Brev fra Region Sjælland ang. vaccinations indsatsen. Vaccinationerne er planlagt til uge 

42-43 i Forsamlingshuset. Den endelig dato udmeldes medio september. 

 

7. Eventuelt 

Drøftelse af problemet med overfyldte skraldespande ved Campingpladsen. 

 

 

 

 

 

 

 

 


